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REGIOCOMMISSIE 
FOODVALLEY 
 

 

VAN 2018-2022 NAAR 2022-2026 
 

 

Voor u ligt een zogenaamd overdrachtsdocument waarin we in het kort uitleggen wat het werk is van 

de Regiocommissie Foodvalley, waarin we een inkijkje geven in onze vergaderstructuur en waar 

diverse mensen hun persoonlijke ervaringen hebben opgeschreven. Daarnaast vindt u een aantal 

tips van ervaringsdeskundigen in de intermezzo’s bij de diverse hoofdstukken. Dit alles om een 

handreiking te doen aan de nieuwe leden van de Regiocommissie, om opgedane kennis niet 

verloren te laten gaan en omdat het ook gewoon erg leuk is om de geschiedenis van 2018-2022 

eens op te schrijven. Wij wensen u veel leesplezier en veel succes in de Regiocommissie!  

 

 

 
Regiocommissie (2018-2022) 

Gemeente Barneveld Judith van den Wildenberg (voorzitter) 

Gemeente Barneveld Koos van der Tang 

Gemeente Ede  Daan Weststrate 

Gemeente Ede Evert Jansen 

Gemeente Nijkerk  Harry Bokkers 

Gemeente Nijkerk Hans Lok 

Gemeente Renswoude Bart Bisschop 

Gemeente Renswoude  Leo Verkerk 

Gemeente Rhenen  Geertje Wiesenekker 

Gemeente Rhenen Rikki Dijksman 

Gemeente Scherpenzeel  Ineke Schimmel - De Greef 

Gemeente Scherpenzeel Hein Dekker 

Gemeente Veenendaal  Jaap Pottjewijd 

Gemeente Veenendaal Yvonne Bottema 

Gemeente Wageningen Melissa van der Lingen 

Gemeente Wageningen Laura Kaper (vice-voorzitter) 

Regio Foodvalley Jorine Koenders (secretaris Regiocommissie) 

*dit ledenoverzicht is o.b.v. januari 2022 
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1. VAN DE VOORZITTER 

“Ik ben van het informele, dat vind ik wel het cement onder de samenwerking.” 
 

Het was spannend om voorzitter van de Regiocommissie te zijn. Ik had gelukkig al vier jaar 

meegedraaid dus had de kunst wat af kunnen kijken van Nico Drost, mijn voorganger, een heel 

goede voorzitter. Dan kom je er al snel achter dat je een ander persoon bent en je eigen stijl in het 

voorzitterschap moet ontwikkelen. En dat de bestaande leden van de Regiocommissie ook even aan 

je moeten wennen. Daar kwam vervolgens Corona bij waardoor we niet meer fysiek met elkaar 

konden vergaderen. Ik miste het gemak van het terloopse praatje bij binnenkomst en de borrel na 

afloop. Kortom, de zaken waardoor je elkaar leert kennen en waardoor de lijntjes simpelweg korter 

worden. Door Corona vervielen ook alle gezamenlijke uitjes, we waren zelfs van plan samen een 

keer naar Brussel te gaan. Ik ben van het informele, dat vind ik wel het cement onder de 

samenwerking. 

 

Maar roeien met de riemen die we hadden is wonderwel gelukt. Opvallend aan deze afgelopen 

periode is, dat we steeds vaker met een klein groepje een vraagstuk hebben aangepakt en 

vandaaruit we een voorstel deden naar de gehele commissie. Bijvoorbeeld over de procesaanpak 

van de RES, waar we de rol van de raad in eerste instantie maar summier terugvonden in de 

plannen. Dat is vervolgens aangepast. 

Bijvoorbeeld ook over het proces om tot een governance te komen voor de Economic Board in de 

Regio Deal. Een andere naam voor ‘Economic Board’ kregen we er niet door, maar wel kregen we 

meer ruimte voor en verantwoording naar de raden voor elkaar.  

 

Dit lijken misschien kleine stappen, maar het bracht de Regiocommissie wel veel beter in beeld en 

versterkte onze positie. En het was natuurlijk geweldig om te ervaren dat er daadwerkelijk naar ons 

geluisterd werd, dat er misschien in eerste instantie wel eens even met de ogen werd geknipperd, 

maar dat samenwerking uiteindelijk toch steeds door alle partijen werd nagestreefd.  

 

Persoonlijk heb ik genoten van het werk voor de Regiocommissie: kijken naar het overstijgende 

belang voor je eigen gemeente, geïnspireerd raken door voorbeelden van andere gemeentes, met 

elkaar proberen om sterk te staan in een heel snel veranderende wereld. Ik geloof in de kracht van 

Regio Foodvalley. Maar zelfs met dat geloof ben ik ervan overtuigd dat je altijd goed in de gaten 

moet houden of ontwikkelingen niet ‘over je heen’ gaan. Wij als raadsleden hebben immers nog een 

‘gewoon’ leven ook en het kost de nodige moeite om je eigen gemeente bij te houden, laat staan de 

regio als geheel. En alleen als je bij de les blijft, kun je invloed uitoefenen, zelfs al heb je geen 

beslissingsbevoegdheid.  

 

Dank aan allen voor vier prachtige jaren en veel succes voor de nieuwe 

ploeg!! 

 

Judith van den Wildenberg, 

voorzitter Regiocommissie, 

raadslid gemeente Barneveld. 

 

 

  



 

5 | Regiocommissie Foodvalley | 10 februari 2022 

2. WAT DOET DE REGIOCOMMISSIE? 

Hartelijk welkom in de Regiocommissie Foodvalley. U heeft aangegeven vanuit uw gemeente deel te 

willen nemen, dus u zult ongetwijfeld een idee hebben van wat Foodvalley en de Regiocommissie 

zijn. 

Toch is met name de functie van de Regiocommissie niet altijd voor iedereen duidelijk. Wij hebben 

ervaren dat het antwoord dat u krijgt, afhankelijk is van wie u de vraag stelt. In het verleden is dit ook 

meermaals onderwerp van gesprek geweest. Daarom geven we u in de basis mee wat de rol van de 

Regiocommissie is en hoe anderen daarnaar kijken. 

 

  
Raadsleden zijn vaak – terecht - kritisch over gemeenschappelijke 

regelingen. Maar ik zeg altijd dat de Regio Foodvalley er positief 

uitspringt, met name om de volgende redenen: 

• Uiteindelijk nemen de raden zelf de besluiten. Er zijn geen 
inhoudelijke bevoegdheden overgedragen aan het 
regiobestuur. Je kan daarom ook niet echt spreken van 
een democratisch gat. 

• Belangrijke voorstellen worden in 2 ronden voorgelegd 
aan de raden: eerst wensen en bedenkingen en dan de 
definitieve besluitvorming. 

• De Regiocommissie zorgt ervoor dat de raden in positie 
blijven. 

 

De Regiocommissie zorgt ervoor dat de raden rechtstreeks in 

gesprek zijn met het regiobestuur. En dat de raden niet aan de 

achterste mem hangen. En dat de raden met elkaar in gesprek 

zijn over regionale thema’s. En dat…, zo kan ik nog wel even 

doorgaan. Allemaal zaken trouwens waar wij ons als griffiers ook 

graag voor inzetten. Wij werken samen aan hetzelfde doel: het 

versterken van de rol van de raden in de regio. Daarom zijn wij als 

griffiers heel blij met deze sterke Regiocommissie. En ik mag hier 

ook wel zeggen: die positie is voor een héél groot deel te danken 

aan de enorme inzet van de voorzitter en secretaris: Judith van 

den Wildenberg en Jorine Koenders. Complimenten! 

 

Iede Bakker, griffier Barneveld 

 

“De Regio-
commissie 
zorgt er 
voor dat 
die raden 
niet aan de 
achterste 
mem 
hangen.” 
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Vraag je het de Regiocommissie zelf, dan gaan we terug naar de periode 2014-2018 waarin de 

Regiocommissie haar eigen opdracht heeft geformuleerd om scherp te krijgen waarvoor zij eigenlijk 

op aarde is. Deze opdracht is de afgelopen periode verder aangescherpt en verfijnd, ook in het licht 

van een veranderende Wet gemeenschappelijke regelingen (Wgr), waarin raden meer 

mogelijkheden krijgen. In de kern is de Regiocommissie: 

 

• Ondersteunend aan de raden: Een belangrijke basis onder de Regiocommissie is dat er geen 

bevoegdheden zijn overgedragen. De Regiocommissie bestaat dus om de raden te helpen hun 

werk beter te doen en niet om inhoudelijk besluiten te nemen in plaats van de raden. Een 

voorbeeld is de oplegger bij de kaderbrief die de Regiocommissie als handreiking aanbiedt aan 

de raden ter voorbereiding en inspiratie bij de eigen (lokale) raadsbehandelingen. Hierin staan 

geen besluiten, wel zaken waarvan de leden van de Regiocommissie vinden dat de raad er 

aandacht aan zou kunnen besteden. Een soort opfrisser dus. 

 

• Klankbord voor raden en bestuur: De Regiocommissie dient als klankbordgroep, waarbij het 

accent ligt op informatie en (proces)coördinatie. De Regiocommissie adviseert het bestuur en de 

raden (on)gevraagd in grote regionale (besluitvormings)processen om de raden zo goed 

mogelijk in positie te brengen. We houden ook bij of de afspraken hierover gevolgd worden door 

alle betrokkenen. 

 

• Volger van regionale ontwikkelingen: De Regiocommissie heeft als taak om de regionale 

ontwikkelingen te monitoren. Dit doet zij o.a. via voortgangsrapportages, kaderbrief en begroting 

en bijeenkomsten/vergaderingen of gastsprekers/werkbezoeken. 

 

• Ambassadeur van een levendige samenwerking: De leden van de Regiocommissie zorgen in 

hun eigen gemeente voor het levend houden van de samenwerking. Zij zijn een soort 

‘ambassadeurs’ die ervoor zorgen dat regionale onderwerpen in de eigen raad besproken 

worden en geven een inkijkje hoe andere gemeenten naar een (bovenlokaal) vraagstuk kijken. 

 

 

 

Hoe ziet een vergadering eruit? 

De Regiocommissie vergadert in de regel 6x per jaar. Tijdens deze vergadering keert een aantal 

agendapunten standaard terug, naast het vaststellen van het verslag en de agenda natuurlijk. Het gaat 

om: 

• ‘de regio in beeld’, waarin een gastspreker iets vertelt over een regionaal project/programma uit 
de Strategische Agenda; 

• ‘Foodvalley in de raden’, waarin besproken wordt hoe regionale besluitvorming verloopt. De 
voortgangsrapportage, kaderbrief en begroting krijgen daarbij bijzondere aandacht; 

• ‘nieuws uit het bestuur’, waarin de aanwezige regiobestuurder vertelt over actuele 
ontwikkelingen en ook vragen daarover kan beantwoorden; 

• ‘nieuws van de griffiers’, waarin bijzonderheden gemeld kunnen worden die niet elders al aan 
bod komen; 

• ‘nieuws uit de raden’, waarin iedereen (bovenlokale) actualiteiten meldt vanuit de eigen raad. 
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De Regiocommissie is wat mij betreft een vertegenwoordiging 

van de raden in de regio, waar zaken worden besproken die 

regionaal spelen en die lokaal aandacht verdienen. Soms gaat 

het dan om beleidsmatige thema’s, waar de raden hun mening 

over kunnen vormen en besluiten over moeten nemen. De 

afvaardigingen worden daar in de Regiocommissie nader over 

geïnformeerd en zij kunnen dat dan bij behandeling in de lokale 

raden toelichten. Alle raden hebben daardoor dezelfde informatie.  

Ik heb zelf afgelopen jaar ook een presentatie mogen geven in de 

Regiocommissie over het thema Eiwittransitie, wat overigens 

nauw samenhangt met Voedseltransitie. Op deze manier kon ik 

raadsleden bijpraten over activiteiten en belang van dit 

onderwerp. Ik hoop van harte dat dit ook helpt om daar in de 

nieuwe bestuursperiodes aandacht voor te hebben en te houden. 

Het is geen gangbaar overheidsonderwerp, waardoor het 

belangrijk is om dit wel onder de aandacht te blijven brengen. 

 

Sanne van Laar, Programmamanager Eiwittransitie 

 

“Hier bespreken ze zaken die regionaal spelen  
en lokaal aandacht verdienen” 
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3. TERUGBLIK OP 2018-2022 

In de periode 2018-2022 zijn veel grote en complexe maatschappelijke opgaven bij de regio’s 

neergelegd. In dit hoofdstuk geven we aan met welke thema’s de Regiocommissie zich heeft 

beziggehouden. Hopelijk geeft dit een indruk en inspiratie voor jullie.  

 

AANDACHT VOOR REGIONALE 
SAMENWERKING 
 

Samen met de griffiers hebben wij met de Gelderland 

Academie een sessie georganiseerd over grip op 

regionale samenwerking. Hoe doe je dit als raadslid 

en hoe pak je je kaderstellende, 

volksvertegenwoordigende en controlerende rol in de 

regio? Deze sessie in Wageningen werd goed 

bezocht door de raadsleden uit onze regio. 

 

EEN NIEUWE VOORTANGSRAPPORTAGE?! 
 

Als Regiocommissie hebben we ingegrepen toen het bestuur de opzet voor de voortgangsrapportage 

veranderde. De raden waren hierover minimaal geïnformeerd, terwijl de afspraak per amendement 

met alle acht raden was gemaakt. Wij hebben het bestuur hierop aangesproken en vervolgens 

meegedacht over een nieuwe vorm van rapporteren. We hebben input gegeven met een werkgroep 

over wat er in de voortgangsrapportage te vinden moet zijn en op welk niveau de regio informatie 

moet aanbieden, zodat de raden hun controlerende taak goed kunnen uitvoeren. 

 

 
  

De Regio Deal Foodvalley is een deal tussen 5 ministeries (Rijk) en 5 

regionale partners, waarvan de Regio Foodvalley er één is. In deze deal 

werken we aan versnelling van de transitie naar een duurzaam en gezond 

voedselsysteem, in een 4-jarig uitvoeringsprogramma. In dit 

uitvoeringsprogramma werken onderzoeksinstellingen, onderwijs, 

ondernemers en overheden samen. De Regio Deal is van grote waarde 

voor de Regiogemeenten: het versterkt de samenwerking in de Regio, het 

verbindt onderwijs, ondernemers en overheden, én op inhoud werken we 

aan urgente en relevante thema’s. Om dit te realiseren maken we 

resultaten zichtbaar en leggen we op een transparante wijze 

verantwoording af richting onze partners. Op die manier houden we 

iedereen betrokken. En werkt dit ook? De Regiocommissie is voor mij dé 

toegang tot alle raden van de Regio. Met een delegatie uit de commissie 

heb ik gespard op welke wijze de informatie over de Regio Deal en 

resultaten uit de Deal het beste terecht komen bij de raadsleden. Zij 

kwamen met goede suggesties en tips die ik in mijn communicatiestrategie 

meeneem. Op 13 oktober 2021 heb ik de hoofdlijnen uit de 

Voortgangsrapportage met de Commissie besproken. Het open gesprek en 

de interactie met mij en met elkaar geven mij inzicht in waar de aandacht 

van de raden naar uit gaat en waar we in de samenwerking elkaar nog 

meer kunnen versterken. 

  

 Mariken Fellinger, Programmamanager Regio Deal Foodvalley 

 

“De Regio-
commissie 
is voor mij 
dé 
toegang 
tot alle 
raden van 
de regio." 
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NIEUWE STRATEGISCHE AGENDA EN GOVERNANCE 
 

In 2020 is gewerkt aan een nieuwe Strategische Agenda. De vraag was niet alleen waar zet de regio 

de komende vier jaar op in, maar ook hoe doen we dat met elkaar samen? Het gesprek over de 

vorming van een Economic Board voor de triple helix partijen (onderwijs, ondernemers en overheid) 

was geboren!  

Een behoorlijke opgave, waarbij de Regiocommissie ervoor heeft gewaakt dat de raden in deze 

discussie niet vergeten zijn. Toen het perspectief van de raden verloren dreigde te raken in de brede 

gesprekken over de Economic Board heeft de Regiocommissie een pauze ingelast om samen met 

de ambtelijke trekkers en een externe adviseur te kijken naar de governance om de positie van de 

raden te borgen. Dit heeft geresulteerd in een paragraaf met uitgangspunten over de rol van de 

raden in de vernieuwde vorm van samenwerken in de regio en aandacht voor de rol en positie van 

de Regiocommissie en raden bij de veranderende Wet gemeenschappelijke regelingen (Wgr). 
 

REGIONALE ENERGIE STRATEGIE (RES) 
 

Een van de grootste opgaven de afgelopen 

periode is misschien wel de RES geweest. Het 

Rijk gaf de regio’s in Nederland de opdracht om 

een bod te doen voor de opwek van duurzame 

energie. Een proces met een deadline en veel 

betrokkenen van binnen en buiten de 

(gemeentelijke) overheid. Als Regiocommissie 

hebben we samen met de griffiers blijvend 

aandacht gevraagd voor het proces, waarbij 

raden tussentijds geïnformeerd zijn en met de 

projectorganisatie extra momenten voor de 

raden ingebouwd zijn om bijgepraat te worden 

en elkaar te informeren.  

 

 

Als programmamanager Economie voor Regio Foodvalley mag ik werken aan de 

thema’s Fysieke Randvoorwaarden en Innovatie en Clustervorming. Binnen het 

thema Fysieke Randvoorwaarden maken we o.a. beleid op het gebied van 

werklocaties, kantoren en perifere detailhandel.  

Betrokkenheid van raden in de beleidsvorming is cruciaal en is onderdeel van 

deze processen. De Regiocommissie kan hierin een belangrijke verbinding zijn 

vanuit haar adviesrol.  

 

Op ander onderdelen waar geen specifieke besluitvorming wordt gevraagd van de 

gemeenteraden is de regiocommissie een goed vehikel om informatie en kennis 

uit te wisselen en lokale belangen en signalen op te halen.  

 

Zo ben ik afgelopen jaar binnen het programma Innovatie en Clustervorming in 

gesprek gegaan met de Regiocommissie over de MKB-deal. De MKB-deal is een 

financiële bijdrage van het rijk om regionale initiatieven en projecten die de MKB-

bedrijven sterker maken een impuls te geven. We hebben gesproken over de 

projecten die we vanuit de MKB-deal oppakken. Het is prettig om een reflectie te 

krijgen op deze aanpak. Van groter belang is nog de ambassadeurs functie die de 

regiocommissie voor ons kan vervullen bij de uitrol van de MKB-deal. 

 

Nanneke Joosen, Programmamanager Economie 

 

“Een goed 
vehikel om 
informatie en 
kennis uit te 
wisselen en 
lokale 
belangen en 
signalen op 
te halen.” 
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VERSTEDELIJKINGSSTRATEGIE EN RUIMTELIJKE VERKENNING 
 

Een andere grote opgave die op de raden is 

afgekomen de afgelopen periode is de 

verstedelijkingsstrategie en ruimtelijke verkenning. 

In dit plan wordt de ruimtelijke koers bepaald voor 

de komende jaren en een ‘deal’ gesloten met het 

Rijk. De Regiocommissie heeft zich goed laten 

informeren en als klankbord gediend voor het 

bedachte proces. Elke raad heeft uiteindelijk zelf 

besloten over deze strategie en verkenning. Het 

vervolg komt misschien wel in jullie periode… 

 

 
EXPERIMENTEREN MET NIEUWE BIJEENKOMSTEN 
 
De informatievoorziening in onze regio is altijd voor 

verbetering vatbaar, maar in de basis op orde. Als 

Regiocommissie hebben we in 2021 met 

geïnteresseerde raadsleden verkend hoe raden 

meer betrokken kunnen zijn bij de regio als het gaat 

om meningen uitwisselen. De uitkomst is een nieuw 

type bijeenkomst: ‘regionale raadsgesprekken’. In 

deze gesprekken gaan woordvoerders met elkaar 

in gesprek om standpunten en ideeën uit te 

wisselen bij grote en complexe regionale 

onderwerpen. Dit gesprek kan pas plaatsvinden, 

nadat in de eigen raad gesproken is over het 

onderwerp. Vooraf wordt in overleg gekeken of een project zich leent voor dit type bijeenkomst en 

welk(e) proces/planning hierbij hoort. Daarna gaan de griffiers en het bestuur met elkaar aan de 

gang om de bijeenkomst voor te bereiden in opdracht van de Regiocommissie. Hoe het experiment 

bevalt gaan jullie meemaken! 

 
  

“Ik voel me bij de regio betrokken, als inwoner en vanuit mijn lectoraat 
Dienstbaar Organiseren van regionale netwerken bij de CHE. Zowel in de 
Strategische agenda thema’s van de Regio Foodvalley o.a. Human Capital 
Agenda, Innovatiemonitor, de Landbouwtransitie, waar ik in meewerk, zie ik 
veel mogelijkheden voor krachtenbundeling in de regio. Die liggen er ook in de 
Regio Deal, waar ik o.a. meewerk in spoor 1 van de landbouwtransitie.  
  
De Regiocommissie zie ik als een vooruitgeschoven noodzakelijke post. Al zijn 
er geen officiële beslissingsbevoegdheden, het is de uitgelezen plek voor 
toezicht op democratische besluitvorming in de regio en die terdege te 
beïnvloeden door goede vragen te stellen. Naast de regiobestuur stukken, is de 
beschikking over de Economic Board (EB) stukken raadzaam. Die gaat nl. over 
de Strategische Agenda FV en dit raakt immers de begroting van alle raden. 
Een gedegen, tijdige informatievoorziening is nodig en cruciaal voor het stellen 
van goede vragen. Vraag daarom bij het regiobestuur en wijs ze regelmatig op 
die informatieplicht. Want de Regiocommissie mag er gerust op hameren dat 
een degelijke democratische controle, ook van bovengemeentelijke 
samenwerking, een grondrecht is.”  
  

Henk Kievit, voorzitter Landbouwnetwerk Regio Foodvalley en in die 
functie betrokken bij o.a. de Regio Deal en Economic Board. 

 

“Op tijd 
geïnformeerd 
worden is 
cruciaal voor 
het stellen van 
de goede 
vragen.”  
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4. TIPS: VAN PRAKTISCH TOT FILOSOFISCH 

• Nodig interessante gastsprekers uit: dit geeft een goed beeld hoe anderen naar de 

regio kijken en wat zij er in de praktijk aan hebben. Bovendien verbindt het met elkaar.  
 

• Blijf kritisch namens wie ‘de regio’ spreekt en of dit binnen de afgesproken kaders 

(van de Strategische Agenda) valt. Heb je vragen over een uitlating van de regio? Spreek je 
portefeuillehouder daarop aan. Zij/hij zal dit moeten uitleggen en je kunt het ook nog 
agenderen in jouw raad als je het er niet mee eens bent of als je het bespreekbaar wilt 
maken.  
 

• Werk samen met je partijgenoten in de regio. Het is goed voor je beeldvorming, 

afstemming en netwerk. Als landelijke partij kan dit via de bestaande lijnen, als lokale partij 
kun je nadenken of je iets wil organiseren voor regionale afstemming onderling. 
 

• Accepteer dat veel raadsleden (buiten de Regiocommissie) geen idee 
hebben wat de regio is, waarom het ertoe doet en wat ze er mee moeten. Dit is geen 

diskwalificatie, maar realiteit. Dat kun je ook zien als jouw roeping! 
 

• Verdiep je in het begrip governance en waarom dat belangrijk is bij regionale 

samenwerking. De bijdrage van gemeenten is gebaseerd op een collegeregeling wat 
betekent dat uiteindelijk gemeenteraden bevoegd zijn voor veel besluiten, en zeker hun 
budgetrecht houden. 
 

• Maak gebruik van de expertise en het enthousiasme van het 
regiokantoor. Ze zijn altijd bereid om je technische vragen te beantwoorden of met je 

mee te denken. Als ze je vragen om mee te denken over een thema, kun je dat gewoon 
doen. Alles moet namelijk toch door de raden. Jouw perspectief kan hen helpen om betere 
voorstellen te maken. 
 
 

  
 

Zonder Regiocommissie gaat het niet! 

 

Een Regiocommissie die er niet kwam, was bijna het einde 

van mijn voorzitterschap van een gemeenschappelijke 

regeling. Hoe zat dat? 

Ergens in 2011 stond ik voor een zaal met raadsleden van de 

5 Zuid-Bevelandse gemeenten: Borssele, Goes, Kapelle, 

Noord-Beveland en Reimerswaal. Het was GR De 

Bevelanden in oprichting. Ik was een paar maanden 

burgemeester van Goes en stelde na die avond - in mijn ogen 

verliep de bijeenkomst prima - voor om de raadsleden van de 

5 gemeenten het Bevelands Beraad van de GR te noemen. 

Op deze wijze waren de raden direct betrokken bij het wel en 

wee van de regeling. Er viel een stilte. 

Dat ging echt te ver. Liever wilde men vanuit de eigen raden 

naar de GR kijken. Snel trok ik mijn suggestie in en begon 

over wat anders. Een paar jaar later kwam er wel een 

dergelijk orgaan. Voor de gemeenschappelijkheid, we hebben 

het immers over een gemeenschappelijke regeling, zijn ook 

de raadsleden nodig, onmisbaar zelfs. Het is ook leuk werk.  

Ik wens de nieuwe regiocommissie straks veel succes! 

René Verhulst, voorzitter Regio Foodvalley  
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• Let goed op de ingekomen stukken in je eigen raadsagenda. Vaak zitten de 

stukken van de regio daartussen en worden ze niet altijd separaat geagendeerd in 
commissies of oordeelsvormende vergaderingen. 
 

• Snap dat de politiek het meeste bepaalt in de regionale samenwerking, maar dat de 

regionale samenwerking gaat over de gelijkwaardige samenwerking tussen 
onderwijs, ondernemers en overheid. Dat is, vanuit politiek oogpunt niet altijd 

leuk, de risico’s liggen vaak bij de politiek, maar het is wel de realiteit dat deze geborgd zijn 
in de afspraken. 
 

• Realiseer je dat de Foodvalley in de belangstelling staat. Veel spelers willen wat van de 
regio, veel opgaven worden over de regionale schutting gegooid, lijkt het wel. Dit is enerzijds 

een goede zaak, maar ook een risico dat de regio overal van wordt en dus 
nergens. Bewaak dit goed, check of je het ergens kunt herleiden naar een strategische 

agenda of landelijke richtlijnen (zoals bij de RES).  
 

• Accepteer dat het vergaderschema en -vormen verschillen tussen de 
raden en dat zaken langer kunnen duren of anders lopen in jouw gemeente dan in andere. 

Het eigene van de gemeente maakt het juist interessant. 
 

• Regionale samenwerking gaat over het leven in twee werkelijkheden: lokaal en 
regionaal. Werkelijkheden die elkaar onderling beïnvloeden, maar waarbij de uiteindelijke 

macht bij de democratisch gekozen raden ligt. Tegelijkertijd is het wel zo, hoe meer je 
samenwerkt, hoe meer je met elkaar verbonden raakt. En wat verbonden is, kun je niet snel 
ontwarren. Het bewaken van lokale representativiteit en eigenheid en tegelijkertijd de 
voordelen van regionale samenwerking plukken is een spannende en leuke opgave. 
 

• Overweeg of digitaal vergaderen een aanvulling kan zijn. Door corona zijn wij 

gedwongen digitaal gaan vergaderen, maar voor sommige vergaderingen of 
werksessies/werkgroepen kan het een mooie uitkomst zijn om reistijd te besparen. 
 

 
 
 

  

De noodzaak voor regionale samenwerking bij grote vraagstukken rond 

economie en ruimte is vandaag niet meer omstreden. Toch moeten alle 

betrokkenen steeds kritisch kijken naar de vraag: ‘moet dit onderwerp wel 

regionaal?’ Want dat we met Regio Foodvalley succesvol zijn betekent niet dat 

er ook maar steeds meer vraagstukken naar de regio moeten gaan. Deze regio 

is geen Rupsje Nooitgenoeg. Goede democratische controle op wat de regio 

doet is cruciaal. Dat is de gezamenlijke verantwoordelijkheid van het 

regiobestuur, regionale ambtenaren zoals ik en van raadsleden. Juist in de 

Regiocommissie geven raadsleden mede vorm aan hoe de regio werkt. Daar 

zijn de lijnen kort, wordt kritisch meegekeken en wordt gespard over hoe 

complexe regionale processen goed en zorgvuldig zouden moeten lopen.  

 

Dat levert soms scherpe gesprekken op, maar regionale programma’s worden 

er zoveel beter van! De Regiocommissie heeft daarmee echt grote toegevoegde 

waarde. Het is dan ook niet voor niets dat de minister onlangs dit soort 

commissies in de wet heeft opgenomen. Gelukkig werken wij al vele jaren zo.  

 

Tenslotte een tip: als u in de raad portefeuilles gaat verdelen, zou het goed zijn 

om voor de Regiocommissie een lid uit de coalitie en een uit de oppositie aan te 

wijzen. Dat geeft vaak een veel completer beeld. Ik verheug me zeer op een 

kennismaking met de nieuwe leden van de Regiocommissie en om met 

hardnekkigheid te werken aan het succes van gemeenteraden én onze mooie 

regio.   

 

Arjen Droog, secretaris-directeur 
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• Zorg dat een Regiocommissielid uit jouw gemeente over een auto beschikt! Het openbaar 

vervoer in onze regio is helaas niet optimaal, zeker ’s avonds niet… 
 

• Neem je eigen raad goed mee als lid van de Regiocommissie.  

Zo zorg je ervoor dat er geen groot gat ontstaat tussen jou en andere leden van jouw raad. 
 

• Niet-leden van de Regiocommissie kunnen ook kennisnemen van de agendapunten en 

verslagen via Notubiz. Handig als je met elkaar wil voorbereiden! Je kunt hier trouwens 

ook het Algemeen Bestuur volgen. 
 

• Houd het proces qua beeldvorming en besluitvorming zuiver en los van elkaar. Als 
Regiocommissie neem je geen besluiten, dat doen de raden! 
 

• Handig om af en toe op te kijken is de website van de regio met onder andere: 

algemene informatie over het bestuur en de samenwerking, digitale voortgangsrapportages 
over projecten en informatie over de Regio Deal. 
 

• Het is essentieel om een goede ambtelijke ondersteuning en secretaris. 
Dit helpt om de Regiocommissie in positie te brengen en te houden. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

“Accepteer dat veel raadsleden (buiten de Regiocommissie) 

geen idee hebben wat de regio is, waarom het ertoe doet en 

wat ze er mee moeten. Dit is geen diskwalificatie, maar 

realiteit. Dat kun je ook zien als jouw roeping! “  

- Jan Willem Nuis, plaatsvervangend lid 
 

https://regiofoodvalley.notubiz.nl/
https://www.regiofoodvalley.nl/
https://www.regiofoodvalley.nl/over-ons
https://www.regiofoodvalley.nl/projecten
https://www.regiofoodvalley.nl/projecten
https://www.regiofoodvalley.nl/programma/regio-deal/
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CONTACT 

Regio Foodvalley  

 

Raadhuisstraat 117, Ede 

Gebouw De Vleugel, 3e etage 

 

Postbus 9022 

6710 HK EDE 

 

www.regiofoodvalley.nl  

info@regiofoovalley.nl  

 

Twitter: @regiofoodvalley 

LinkedIn: www.linkedin.com/company/regio-foodvalley  

Facebook: https://www.facebook.com/https://www.facebook.com/regiofoodvalley  

Instagram: https://www.instagram.com/regiofoodvalley/ 

http://www.regiofoodvalley.nl/
mailto:info@regiofoovalley.nl
http://www.linkedin.com/company/regio-foodvalley
https://www.facebook.com/https:/www.facebook.com/regiofoodvalley
https://www.instagram.com/regiofoodvalley/

